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Investitorii au reactionat extrem de pozitiv la rezultatul alegerilor prezidentiale;

atentia se muta pe formarea guvernului(brokeri)

Piata a reactionat emotional la  rezultatul alegerilor prezidentiale, înregistrând cresteri  semnificative, dar

perioada de volatilitate nu a trecut, atentia  investitorilor fiind îndreptata în perioada urmatoare asupra

formarii  unui guvern care sa se bazeze pe o majoritate solida în Parlament,  sustin brokerii consultati luni

de AGERPRES. 

"Investitorii au reactionat extrem de pozitiv la rezultatul alegerilor  prezidentiale si asta vine dupa o perioada

destul de lunga de  incertitudine si de volatilitate datorata incertitudinii respective.  Astfel încât, în momentul

acesta, avem, sa zicem asa, o descatusare a  investitorilor. Volumele sunt în crestere si, într-adevar, indicii au 

început dimineata cu 4-5%, acum un pic s-a mai temperat cresterea  respectiva. Dar clar este un semnal transmis de

investitori, de întreaga  piata, fata de pastrarea traiectoriei europene a tarii noastre, ceea ce  este un lucru

îmbucurator", a declarat Ovidiu-Lucian Isac, director  general al Estinvest.

El a atras atentia ca nu am scapat de perioada de volatilitate, iar în  perioada urmatoare accentul va fi pus pe

formarea guvernului.

"Nu, n-am scapat de volatilitate. Suntem la începutul drumului. Dupa  cum stim cu totii, urmeaza o perioada în

care vor avea loc negocieri  pentru numirea unui premier si pentru formarea guvernului. Şi eu estimez  ca, în

functie de discutiile, cât de mult se vor întinde aceste  discutii, si volatilitatea în piata va fi prezenta. Sper si cred ca

amplitudinea nu va fi asa de mare precum în perioada care tocmai s-a  încheiat, mai ales în ultimele saptamâni ale

campaniei electorale, dar  mai trece prin perioada de volatilitate, ceea ce ar putea determina  unele oportunitati de

investitii, asa cum, spre exemplu, vineri, înainte  de turul II, piata a crescut. Semn ca unii investitori au mizat pe 

rezultatul acesta si, din fericire, a fost o carte câstigatoare. Este  foarte important cât de rapid si cât de profesionist

vor fi conduse  discutiile privind formarea guvernului, pentru ca investitorii au o  oroare de incertitudine. Şi atunci

este foarte important ca sa avem un  premier cât mai repede, sa avem cu un program de guvernare, astfel încât 

respectivul program sa fie sa poata fi "digerat" de catre investitori,  atât de investitori institutionali, români sau

straini, cât si de  investitorii de retail", a spus Ovidiu-Lucian Isac.

La rândul sau, Antonio Oroian, broker la Goldring, a afirmat ca  evolutia Bursei din aceasta dimineata este "o

reactie normala, având în  vedere rezultatul alegerilor si, mai ales, tensiunea care s-a acumulat  în ultimele luni".

"Totusi, ma astept ca aceasta euforie sa se tempereze în urmatoarele  zile si focusul sa cada pe problemele mari

care trebuie rezolvate: în  primul rând, formarea unui Guvern si pe urma cautarea unor solutii care  sa reduca

deficitele. Asadar, problemele fiscal-bugetare nu s-au  rezolvat, ceea ce ar putea genera volatilitate în continuare,

însa e  importanta directia pe care mergem si recâstigarea încrederii  investitorilor", a subliniat Antonio Oroian.

De asemenea, Alin Brendea, analist bursier la Prime Transaction, considera ca piata a reactionat la rezultatul

alegerilor.

"Trebuie sa remarcam ca piata bursiera a anticipat, la finalul  saptamânii trecute, un verdict pro-Europa al

electoratului român,  crescând cu peste 3%. Aprecierea de la începutul saptamânii continua  acest trend de revenire

a pietei locale, care s-a apropiat de maximele  acestui an. Alegerea societatii românesti de a acredita majoritar un 

proiect de reconstructie îndreptat spre valorile Uniunii Europene cu  siguranta a inversat cresterea sentimentului de

risc pe care am  resimtit-o în ultimele saptamâni fata de activele financiare românesti.  Atât cotatia actiunilor

listate la BVB, cât si scaderea costului  datoriei suverane indica fara dubii acest lucru. Ceea ce va urma cu 
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siguranta nu va fi un drum lin. Exista solutii, însa aplicarea lor va  necesita masuri mai putin populare si tenacitate.

În acest context,  piata bursiera poate spera în primul rând la o stabilizare a  sentimentului negativ, care, în acest

an, ne-a decuplat de evolutia  pozitiva a pietelor europene. Pe termen scurt, pâna la formarea unui nou  guvern cu

un sprijin suficient de solid în Parlament, piata va mai fi  expusa unor conditii de incertitudine si, implicit, de

volatilitate.  Însa paradigma politica pare sa se fi schimbat, iar aceasta schimbare  constituie o baza solida pentru

ca, pe termen mediu, piata locala sa  revina pe un trend ascendent", a spus Alin Brendea.
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